

# SAINT MINA AND POPE CYRIL VI COPTIC ORTHODOX CHURCH

(Issue 95, Oct.21<sup>st</sup> , 2018)



## **Holy liturgy:**

Wednesday: 8 - 10 am

Friday: 8:00-10:00 am

Sunday: 8- 11: 30 am

## **Vesper & Bible Study:**

Saturday: 7- 8:15 pm

## **Midnight Praises:**

Saturday: 8:30-10:30 pm

## **Prayers Meeting:**

Thursday: 8 - 10 pm

## **Sunday School:**

Sunday: 12 - 1pm

## **Hymns classes:**

Saturday: 6 - 7 pm

## **Servants Meeting:**

Sunday: 1 - 1:45 pm

## **Pope Cyril Meeting:**

Friday: 10:30 - 12:30

## **Holy Family Meeting:**

Friday: 7:30 – 9:30 pm

## **Choir:**

Friday: 7:30 - 9 pm

## **Children's Choir:**

Saturday: 2 - 3 pm

## **Kids' Club:**

Saturday: 3:0-6:0 pm

## **Youth Meeting:**

Friday: 8:0-10:0 pm

## **The Songs and Contemplations Monthly Meeting:**

Last Friday of every month from 9:30-10:30pm

*" Iniquities prevail against me; As for our transgressions, You will provide atonement for them." (Psalm 65: 3)."*

Discipleship entails a complete rearrangement of our priorities. It means that our attachment to the Lord must be greater than any other. So, if we qualify for discipleship we will endure struggling situations. If we are not willing to give up worshipping the earthly possessions we are not worthy to have a discipleship with the Lord. It is too easy to give away what we dislike but it is too hard to offer up what we like... "We ought to obey God rather than men." (Acts 5:29).

*Fr. Anthony Micheal*

## **Our Lord Jesus Christ The Logic and Wisdom of The Father:**

The Greek word 'Logos' is derived from the verb 'Lego', which means 'speak – say', from which also the English word 'Logic' derives. Logic doesn't simply mean pronunciation but it means 'Reasonable Pronunciation'. Therefore, the word 'Logos' refers to God's Pronounced Logic or Reason.

Since the Lord Jesus Christ is God's Logic (Reason), then He is not created, for how could God create logic (reason) for Himself? With what Logic (Reason) would He do that? Is it conceivable that there was a time when God was illogical or unreasonable? Hence, the Lord Jesus Christ is from the same substance of the Father existing in Him before the time. Therefore, St. John said, "In the beginning was the Word (Logos), and the Word (Logos) was with God, and the Word (Logos) was God" (Jn 1:1). He also said, "For there are three that bear witness in heaven: the Father, the Word (Logos), and the Holy Spirit; and these three are one" (1Jn 5:7).

Our Lord Jesus Christ, the Incarnate Logos, is the Second Hypostasis (Person) of the Holy Trinity. He is the Hypostasis of Reason and Wisdom. St. Paul said about Him, "Christ the power of God and the wisdom and knowledge" (Col 2:3)

**Adapted from, 'The Divinity of Christ' by H.H. Pope Shenouda III.**

تتطلب التلمذة (للسيد المسيح) ترتيب كامل مسبق لكل أولوياتنا. و التلمذة تعنى أن إتصافنا بالرب لا بد و أن يكون أعظم و أهم من أى شئ أو أى أحد آخر. لذا و نحن اذا تأهلنا لنكون تلاميذ للرب فعلينا أن نتحمل المواقف و الكفاح. فإذا لم نرغب فى أن نتخلى عن حبنا لممتلكاتنا الأرضية... فنحن اذاً لا نستحق أن نكون تلاميذ للرب. فمن السهل جداً أن نتخلى و نترك أى شئ لا يعجبنا و لكنه من الصعب أن نترك ما هو محبوب لدينا... "يُنْبَغِي أَنْ يُطَاعَ اللهُ أَكْثَرَ مِنْ النَّاسِ". (أعمال الرسل 29:5)

**القس: أنطونيوس ميخائيل**

### تساؤلات حول أقنوم الكلمة "منطق وحكمة الآب":

الكلمة اليونانية "لوجوس" مشتقة من الفعل "ليجو" ، والذي يعني "تحدث - قل" ، ومنها ايضا اشتقت الكلمة الإنجليزية "Logic". و هي لا تعني مجرد الكلام بل تعني "النطق المنطقي". لذلك ، تشير كلمة "لوجوس" إلى منطق الله أو سببه المنطقي.

و بما أن الرب يسوع المسيح هو منطق الله (العقل) ، فلا يمكن أن يكون الله قد خلقه ، فكيف يستطيع الله خلق المنطق (العقل) لنفسه؟ وبأي عقل يخلق الله لنفسه عقلاً؟! هل من المعقول أن هناك وقت كان فيه الله غير منطقي أو بغير عقل؟ ومن ثم ، فإن أقنوم الكلمة من طبيعة الله ذاته، وكائن فيه منذ الأزل.. لذلك ، قال القديس يوحنا ، "في البدء كان الكلمة والكلمة عند الله. وكان الكلمة الله" (يو 1: 1). قال أيضا ، "الذين يشهدون في السماء هم ثلاثة: الآب والكلمة والروح القدس. وهؤلاء الثلاثة هم واحد" (1 يو 5: 7).

وهكذا فإن ربنا يسوع المسيح ، الأقنوم الثاني، اللوجوس، الكلمة، هو أقنوم المعرفة أو العقل أو النطق في الثالوث القدوس، لذلك قال القديس بولس الرسول "المسيح المدخر فيه جميع كنوز الحكمة والعلم" (كو 2: 3).

مأخوذ من كتاب "لاهوت السيد المسيح" بقلم قداسة البابا شنودة الثالث.

مواعيد القداسات:

الأربعاء: 8:00 - 10:00 ص  
الجمعة: 8:00 - 10:00 ص  
الأحد: 8:00 - 11:30 ص

العشية ودراسة الكتاب  
المقدس:

السبت: 7 - 8:15 م

تسبحة:

السبت: 8:30 - 10:30 م

اجتماع الصلاة:

الخميس: 8 - 10 م

خدمة مدارس الأحد:

الأحد: 1 - 12 ظهرا

فصول الحان:

السبت: 6 - 7 م

اجتماع الخدام:

الأحد: 1:45 - 1 ظهرا

اجتماع البابا كيرلس:

الجمعة: 10:30 - 12:30

اجتماع الأسرة:

الجمعة: 7:30 - 9:30 م

الكورال:

الجمعة: 7:30 - 9 م

كورال الأطفال:

السبت: 2 - 3 م

نادي الأطفال:

السبت: 3:0 - 6:0 م

اجتماع الشباب:

الجمعة: 8:00 - 10:00 م

اجتماع الترانيم والتأملات:

الجمعة الأخيرة من الشهر

من 9:30 - 10:30 م

"أثام قد قويت علي . معاصينا  
أنت تكفر عنها" (مز 65 : 3)